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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem áll a Katasztrófavédelem rendelkezésére az 
elektronikus, teljes részletességű keresést támogató informatikai rendszer?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A konyhai szellőző (szagelszívó) berendezést üzemeltető éttermek, szórakozóhelyek ügyében több 
írásbeli kérdést is intéztem Önhöz, és a kapott válaszok alapján a következőképpen tudnám 
összefoglalni a helyzetet.

Csak a választókerületemben, a rendkívül sűrűn lakott budapesti VI. és VII. kerületben több száz 
olyan, társasházak aljában működő étterem és vendéglátóhely van, mely ilyen berendezést 
üzemeltet. A média már több esetben számolt be ezek meghibásodása által okozott tűzesetekről, de 
a valós esetek száma ennél jóval több lehet. Csak a szerencsén múlt, hogy eddig nem történt 
súlyosabb tragédia.

Álláspontom szerint a lakók biztonsága szempontjából kiemelten fontos lenne, hogy a hatályos 
jogszabályok ne csak az épület központi szellőző rendszerének és az ott működő étterem 
szagelszívó rendszerének félévenkénti tisztítását, hanem annak rendszeres tűzvédelmi hatósági 
ellenőrzését is előírja a Katasztrófavédelemnek. Az erre vonatkozó kezdeményezésemet Ön 
elutasította.

Az is kiderült, hogy a Katasztrófavédelemnek (és a minisztériumnak) fogalma sincsen arról, hogy 
hány esetben és milyen összegben szabtak ki bírságot a szagelszívó berendezések tisztításának 
hiánya miatt, mert a nyilvántartásban azokat más szabálysértési esetekkel együtt ömlesztve, az 
„egyéb” soron tárolják. Ám a Katasztrófavédelem szavakban mindenkit azzal nyugtat, hogy 
higgyük el, az éttermek „be szokták tartani” a rendszeres tisztításra vonatkozó előírásokat.

Elfogadhatatlan, hogy az életünk védelmével is foglalkozó szervezet ennyire felkészületlen legyen 



informatikailag, illetve hogy a minisztérium megpróbálja elbagatellizálni ezt a problémakört. 
Bármilyen új, személyi sérüléssel járó baleset egyben az Önök felelőssége is lesz.

Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiek alapján a következő kérdéssel fordulok Önhöz:

Támogatja-e Ön, hogy a Katasztrófavédelem informatikai nyilvántartásában a keletkezett hatósági 
aktusok, bírságok adatai jogszabálysértési típusonként külön (szűrhető, visszakereshető formában) 
kerüljenek rögzítésre?

Megtisztelő válaszát megköszönöm!

Budapest, 2019. március 13.

Dr. Oláh Lajos
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